
 

 Αθήνα, 30 Απριλίου 2025  

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων  

Θέμα: “Άμεσες αποζημιώσεις στους πληγέντες αγρότες από τις πρόσφατες 
χαλαζοπτώσεις και επιτακτική ανάγκη υλοποίησης της εξαγγελθείσας μεταρρύθμισης του 
ΕΛΓΑ” 

Οι πρόσφατες σφοδρές χαλαζοπτώσεις που έπληξαν περιοχές όπως το Μεσολόγγι, το Αγρίνιο, 
τη Λάρισα, τη Βέροια και την Αλεξάνδρεια, προκάλεσαν εκτεταμένες ζημιές σε δενδρώδεις και 
αροτραίες καλλιέργειες, οδηγώντας για μια ακόμη φορά πολλούς σε απόγνωση. Διάφορες  
αγροτικές ομοσπονδίες από τις πληγείσες περιοχές  επισημαίνουν την ανάγκη για άμεσες 
εκτιμήσεις ζημιών από τον ΕΛΓΑ και πλήρεις αποζημιώσεις, στο 100% της καταγεγραμμένης 
ζημιάς, χωρίς όρους και προϋποθέσεις. 

Ωστόσο, το υφιστάμενο πλαίσιο λειτουργίας του ΕΛΓΑ, το οποίο παραμένει αναχρονιστικό, δεν 
καλύπτει το σύνολο των ζημιών —ιδίως κατά την περίοδο της ανθοφορίας— ενώ οι υπηρεσίες 
του οργανισμού είναι υποστελεχόμενες και αδυνατούν να ανταποκριθούν άμεσα. 

Επισημαίνουμε ότι  παρά τις εδώ και έξι χρόνια επανειλημμένες κυβερνητικές εξαγγελίες   για την 
αναμόρφωση του κανονισμού λειτουργίας του ΕΛΓΑ από το 2019 μέχρι σήμερα, καμία ουσιαστική 
αλλαγή δεν έχει αναπτυχθεί. Ειδικότερα: 

 Το 2019, η τότε Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης, Φωτεινή Αραμπατζή, δεσμεύτηκε για 
την αλλαγή του κανονισμού. 

 Το 2020, ο τότε Υπουργός Μάκης Βορίδης ανέφερε ότι ο νέος κανονισμός θα εφαρμοστεί 
εντός του 2021. 

 Το 2023, ο νυν Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Λευτέρης Αυγενάκης 
δήλωσε ότι ο νέος κανονισμός θα νομοθετηθεί εντός 3-4 μηνών. 

 Τον Μάιο του 2024, ανακοινώθηκε ότι η εφαρμογή των διαδικασιών πρέπει να 
ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του 2024, ώστε το 2025 να τεθεί σε ισχύ νέο πλαίσιο 
λειτουργίας. 

 Τον Ιούνιο του 2024, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης δήλωσε ότι ο νέος 
κανονισμός θα έρθει προς έγκριση στο τέλος του καλοκαιριού. 

Παρά τις επανειλημμένες αυτές  υποσχέσεις, μέχρι σήμερα δεν έχει προχωρήσει καμία ουσιαστική 
μεταρρύθμιση. Ο ΕΛΓΑ εξακολουθεί να λειτουργεί τραγικά υποστελεχομένος, 
υποχρηματοδοτούμενος  και βάσει ενός  παρωχημένου κανονισμού, γεγονός που προκαλεί την 
δίκαιη αγανάκτηση των αγροτών και κτηνοτρόφων.  

Κατόπιν τούτων,  

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

5031
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1. Ποιες άμεσες ενέργειες προτίθεται να αναλάβει το Υπουργείο για την επίσπευση των 
εκτιμήσεων ζημιών από την ΕΛΓΑ στις πληγείσες περιοχές και για την αποζημίωση των 
παραγωγών στο 100% της καταγεγραμμένης ζημιάς; 

2. Προτίθεται το Υπουργείο να χρηματοδοτήσει επαρκώς τον ΕΛΓΑ, ώστε να μπορεί να 
αποζημιώνει πλήρως ζημιές σε όλα τα στάδια της παραγωγής και για όλα τα ζημιογόνα 
αίτια; 

3. Προγραμματίζεται η άμεση στερέωση των υπηρεσιών του ΕΛΓΑ με μόνιμο και 
εξειδικευμένο επιστημονικό προσωπικό, προκειμένου να ανταποκριθεί άμεσα και 
αποτελεσματικά στις αυξημένες απαιτήσεις; 

4. Ποιο είναι το συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα για την υλοποίηση της εξαγγελθείσας 
μεταρρύθμισης του ΕΛΓΑ, δεδομένα των επανειλημμένων δεσμεύσεων από το 2019 έως 
σήμερα; 

5. Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει η κυβέρνηση για να διασφαλίσει την προληπτική 
αντιχαλαζική προστασία των καλλιεργειών με εναέρια μέσα στο άμεσο μέλλον, δεδομένης 
της φετινής αποτυχίας λόγω άγονου διαγωνισμού; 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

Κόκκαλης Βασίλειος 

Ακρίτα Έλενα 

Βέτα Καλλιόπη  

 Γαβρήλος Γεώργιος  

Ζαμπάρας Μιλτιάδης  

Καλαματιανός Διονύσης  

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Νοτοπούλου Αικατερίνη  

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας  

 Παπαηλιού Γεώργιος  

Τσαπανίδου Καλλιόπη  

Ψυχογιός Γεώργιος  

 

 



 




